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Kompetence: § 17 stk. 4 – Helhedsplanudvalget (Campus) 
  
Beslutningstema 
Udvalget orienteres om status i aktuelle projekter og initiativer. 
  
Baggrund 
Der er en del delprojekter i gang, og der orienteres om status i følgende projekter: 
  
· Posthuset: 
Projektleder Jens Lerager har fået ny ansættelse i Slagelse Erhvervscenter pr. 1. november 2015, og der er i uge 42 
foretaget projektoverdragelse til Campusteamet. Ny projektleder bliver Rudi Saltofte Olesen som vil varetage den 
bygningsmæssige del. Udviklingen af det nye videns- og væksthus varetages fortsat af Vækst og Plan. 
  
Udarbejdelse af byggeprogram fortsætter som planlagt, og der har i uge 42 været afholdt et ”Opstartsmøde” med 
deltagelse af kommende brugere og andre interessenter. Herefter følger der to ”Værkstedsmøder”, hvor der udvikles 
og skabes ideer og koncepter for den ønskede indretning og brug af huset. 
  
”Værkstedsmøderne” følges op med to ”Opsamlingsmøder”, hvor vores rådgiver Arkitekterne A/S præsentere 
resultaterne fra ”Værkstedsmøderne”. 
  
Endeligt byggeprogram forventes fortsat at være klar medio december 2015. 
  
Der er fortsat stor efterspørgsel efter lokaliteterne i Posthuset. 
  
· Godsbanebygningen: 
Udarbejdelse af udbudsmateriale fortsætter som planlagt, og CLEAN oplyser at de nu har fået kontakt til 
Vordingborg Kommune og Amagerforbrændingen som mulige nye deltagere i projektet. 
  
· Samarbejdet med UCSJ, SDU og EASJ: 
I fortsættelse af det Kick-Off møde som UCSJ afholdte i Godsbanebygningen den 25. august 2015, er der blevet 
arbejdet meget målrettet på at beskrive de kommende muligheder for den videre udvikling af campusområdet. 
  
UCSJ inviterede indledningsvis på en studietur den 21. september 2015 til Haderslev og Kolding for at besigtige tre 
forskellige uddannelses institutioner som inspiration for det videre arbejde. Samtidig er der inviteret til 3 workshops 
(28/9, 27/19 og 11/11-2015), hvor der arbejdes med forskellige emner. 
  
Første workshop omhandlede mulighederne for fællesfaciliteter og samdriftsmuligheder jf. hensigterne i 
Masterplanen. Her blev der bl.a. peget på fælles bibliotek og multihal gerne i samarbejde med kommunen samt 
køkken og kantine. Der var meget fokus på at skabe miljøer hvor man kan mødes på tværs af uddannelserne m.m. 
  
På det seneste møde i Styregruppen for Campus blev det aftalt at danne en arbejdsgruppe – SDU, UCSJ og 
Campusteamet – som vil drøfte mulighederne for etablering af et fællesbibliotek, herunder størrelse og beliggenhed 
jf. Masterplanen. Kulturstyrelsen har en pulje som kan ansøges med henblik på dannelse af nye biblioteksformer som 
i givet fald kan søges. 
  
Mulighed for samarbejde om Multihal: 



     Der enighed om at en Multihal er en oplagt fællesfacilitet. En Multihal som uddannelserne bruger i dagtimerne, og 
som herefter vil kunne benyttes af byens borgere og/eller den organiserede idræt m.fl.  
     Meget belejligt har Lokale og Anlægsfonden (LOA) netop annonceret deres seneste tiltag på halområdet. 
  
     Med indsatsen "Nye tider - Nye haller" skal der skabes eksempler på, hvordan nybyggede multifunktionelle 
idrætshaller kan udformes som haller med rum til en lang række veletablerede og nyere idrætsaktiviteter, kulturtiltag, 
kreative udfoldelser og sociale fællesskaber. Nye idrætsvaner og brugergrupper, forandringer i brugsmønstre og 
trangen til også at flytte aktiviteter udendørs, stiller nye krav til udformning af idrætsfaciliteter. 
  
     LOA efterspørger lokale bud på, hvordan en helt nye idrætshaller med rum til både idræt, kultur og andre 
fritidsaktiviteter kan se ud. Hvilke funktioner skal hallerne indeholde? Hvordan skal hallerne se ud - eller hvordan 
kunne de se ud - hvis fantasien bliver sluppet løs? Hvilke nuværende og fremtidige behov skal hallerne løse? Hvem 
er de kommende brugere? Hvordan organiseres den fremtidige brug og drift? Dette og meget mere vil LOA gerne 
høre fra dem, der allerbedst kender de lokale behov.  
  
     Alle landets kommuner, selvejende institutioner og andre offentlige aktører inviteres til at søge om støtte til at 
realisere deres visioner om nye idrætshaller. Visioner der udvikles og kvalificeres i samarbejde med LOA. De 
bedste forslag udvælges, kvalificeres og kan i sidste ende modtage op til 10 mio. kr. i støtte til etablering. 
  
     LOA´s tiltag forekommer at være en oplagt mulighed for at vi i Campus sammen med UCSJ og SDU hurtigt 
indgår et samarbejde om at ansøge om at komme i betragtning. Ansøgningsfristen er den 10. november 2015, så 
der skal arbejdes hurtigt. Det bør være muligt idet vi kan tage udgangspunkt i Masterplanen m.m.  
  
I første omgang handler det om at komme igennem nåleøjet, og blive blandt de tre udvalgte. Efterfølgende vil vi i 
givet fald indgå i et projektudviklingsforløb som i den sidste ende skal munde ud i et hovedprojekt som forventes i 
udbud maj-juni 2017, og med en realisering i løbet af august 2017 – primo 2019. Et forløb som falder meget godt 
sammen med de forventninger der er om nye tiltag i Campusområdet. 
  
Indstilling 
Centerchef for Vækst og Plan indstiller, 
  
1.    at Udvalget tager orienteringen til efterretning. 
  
  
  

  
Beslutning i § 17 stk. 4 udvalg - Helhedsplansudvalget (Campus) den 20. oktober 2015: 
Fraværende:   
Udvalget har taget orienteringen til efterretning, og noteret Borgmesterens oplysning om at sagen vedrørende 
navn og identitet vil komme på næste udvalgsmøde. Udvalget anbefaler at der skal gøres et forsøg på at 
komme i betragtning til LOA´s halprojekt. 


